
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 12. december 2016

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 261
DR viste 20. oktober kl. 21.30 Tom Heinemanns film ”De bitre druer – slaveri i
vinmarken”
Af filmen fremgår det, at der brugt store mængder farlige sprøjtegifte. Sprøjte-
giftene er ifølge forbrugerrådets undersøgelse for nogle år siden at finde i dén
vin som vi drikker herhjemme. Importen af sydafrikansk vin er steget meget
de seneste år. Nogle af de farligste sprøjtegifte er Paraquat, Diquat, Chlorpyri-
fos, Dichlorvos. Trichlorvos, Asefaat. De er forbudte at bruge i Norden, men
bruges stadig i Sydafrika. Den officielle liste over sprøjtegifte fra Sydafrika kan
læses her http://www.ipw.co.za/content/ip_codings/IPkodering%203A-D
%20Maart%202016.pdf
I den forbindelse bedes ministerende redegøre for følgende spørgsmål:
– Hvad mener ministeren om filmens oplysninger om vinen, der importeres

til Danmark?
– I hvor store mængder optræder rester af sprøjtegifte i den sydafrikansk

vin, der sælges i Danmark?
– Hvordan vil ministeren sikre forbrugerne oplysning om dette, så de har et

reelt valg om at vælge vine uden sprøjtegiftrester?
– Vil ministeren foranledige målinger af indholdet i den importerede vin?
– Hvordan vil ministeren sikre, at der i fremtiden ikke er sprøjtegifterester i

vine importeret til Danmark?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Christian
Juhl (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Juhl@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
formand
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